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MUISTIO 
 
Korkeakoulujen lukuvuosimaksujen käyttöönoton seuranta- ja arviointityöryhmän kokous  
 
Aika: 15.3.2018 klo 9.30-12.00 
Paikka: Opetus- ja kulttuuriministeriö, Meritullinkatu 10, Helsinki, nh. Kultakabinetti 
 
Osallistujat seuranta- ja arviointityöryhmä: 
 
Opetusneuvos, ryhmän päällikkö Birgitta Vuorinen, opetus-ja kulttuuriministeriö (Pj) 
Opetusneuvos Maija Innola, opetus-ja kulttuuriministeriö 
Erityisasiantuntija Mikko Eronen, Opetushallitus 
Opetusneuvos Maija Airas, Opetushallitus 
Arviointineuvos Karl Holm, Kansallinen koulutuksen arviointikeskus 
Tulosalueen johtaja Anu Taren, Maahanmuuttovirasto 
Vararehtori Riitta Pyykkö, Turun yliopisto.  
Vararehtori Sari Lindblom, Helsingin yliopisto 
Rehtori Teemu Kokko, Haaga-Helia ammattikorkeakoulu 
Vararehtori Jyrki Laitinen, Oulun ammattikorkeakoulu 
Kansainvälisten asioiden ja EU-edunvalvonnan asiantuntija Fatim Diarra, Suomen ylioppilaskuntien 
liitto (SYL) ry.  
Hallituksen jäsen Tommi Kukkonen, Suomen opiskelijakuntien liitto - SAMOK ry 
Päällikkö, opiskelun ja opetuksen palvelut Francesca Cucinotta, Vaasan yliopisto (Sihteeri) 
Kansainvälisten asioiden päällikkö Ari-Pekka Kainu, Satakunnan ammattikorkeakoulu (Sihteeri) 
 
 
1. Kokouksen avaus 
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.35 
 
2. Alustava raportointi: Kysely korkeakouluille lukuvuosimaksujen käyttöönotosta  
 
Francesca ja Ari-Pekka esittelivät kyselyn alustavia tuloksia. Todettiin että kaikki korkeakoulut olivat 
vastanneet kyselyyn. Vastausten osalta oli vielä puutteita Aalto-yliopiston osalta, miten opiskelijat 
jakautuivat suomalaisiin, muihin EU-maista saapuviin sekä EU/ETA ulkopuolilta saapuviin. Tämä 
tarkistetaan Aallosta. 
 
Todettiin, että teemoitus oli hyvä, ja auttoi saamaan yksityiskohtaisempia vastauksia teemoittain. 
Kysely toteutettiin nyt ensimmäistä kertaa, ja sekä kyselystä saatujen palautteiden, että 
kyselyvastausten osalta voidaan seuraavaa syksyn kyselyä tarkentaa ja tarjota myös valmiita 
vaihtoehtoja enemmän, jotta tilastodata saadaan paremmin esiin.  
 
Anu Taren kävi läpi direktiivin vaikutuksesta oleskelulupaprosessiin ja että lupa voidaan myöntää 
kahdeksi vuodeksi. Seuraavassa tullaan tarkastelemaan myös mahdollisten maksujen palautusten 
syitä. 
 
Materiaali on todella runsas, ja myöhemmin materiaalia voidaan tarjota opinnäytetyö käyttöön. Nyt 
oleellista saada keskeinen tieto Opetusministeriön ja työryhmän käyttöön. Materiaali voidaan 
toimittaa myös OPH:n käyttöön, sekä tarvittaessa konsultoidaan Jukka Haapamäkeä (OKM). 
 
Todettiin, että tulosten esittelyjen osalta edetään työryhmän vuoden 2018 työsuunnitelman 
mukaisesti. Suositustyyppiset koonnit työstetään kesäkuussa.  
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Loppuraportin muoto sovitaan seuranta- ja arviointiryhmän kesäkuun kokouksessa (6.6.2018). 
Loppuraporttiin tulee nostaa ainakin seuraavat asiat: 
 

- Kansainväliset ohjelmat 
- Opiskelijoiden määrä 
- Maksuvelvollisten määrä 
- Apurahoja saavien määrä 
- Elinkustannusapurahojen saavien määrä 

 
 
3.  Opiskelijakyselyn valmistelu  
 
Francesca esitteli alustavan kysymyspatteriston. Koska aikaa jäi varsin vähän keskusteluun, todettiin 
että kyselyn valmistelua jatketaan siten että työryhmälle lähetetään kysely kommentointikierrokselle 
huhtikuun aikana. Varsinainen kysely liikkeelle toukokuussa. Kyselyn markkinoinnissa hyödynnetään 
molempien opiskelijakuntien liittoja, jotta varmistetaan mahdollisimman hyvä vastausprosentti. 
 
 
4. Vuoden 2018 toimintasuunnitelma  
 
Ari-Pekka esitteli vuoden 2018 toimintasuunnitelman. Todettiin, että suunnitelma on hyvä ja toimiva. 
Tarkennettiin päivämääriä ja sovittiin tarkemmat ajankohdat. 
 
5.  Huhtikuun kokemustenvaihtoklinikan valmistelu 
 
Kokemustenvaihtoklinikan valmistelun osalta sovittiin, että LUVE verkosto toimii koordinaattorina. 
 
6.  Seuraavat kokoukset (6.6.2018 ja 22.8.2018) 
 
Vahvistettiin seuraavat kokoukset 6.6.2018 ja 22.8.2018 päivämäärät.  
 
7.  Mahdolliset muut asiat 
 
Ei muita asioita. Puheenjohtaja päätti kokouksen 12.00. 
 
 


